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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ministrul Muncii: Pensiile vor creşte în 2022 cel puţin cu rata inflaţiei 

Ministrul muncii, Raluca Turcan, a anunțat sâmbătă că până la sfârşitul lui 2022 va 

fi adoptată o nouă lege a pensiilor. Pensiile vor creşte în 2022 cel puţin cu rata 

inflaţiei, a mai precizat ministrul Muncii, în timpul unei vizite efectuate la 

Botoşani. 

„Legislaţia pe care o avem în momentul de faţă ne-a permis ca anul acesta să 

mergem pe majorarea pensiilor de 14% făcută la finalul anului trecut şi în 

condiţiile în care noua lege a pensiilor, cel mai probabil, va fi gata la finalul anului 

2022, înseamnă că anul viitor vom rămâne cu actuala legislaţie în materie de pensii 

şi cel mai probabil vor creşte cel puţin cu rata inflaţiei”, a arătat ministrul muncii, 

citată de Agerpres. 

Raluca Turcan a pledat din nou pentru o reformă a pensiilor, explicând că există o  

presiune „în creştere” pe sistemul de pensii. În următorii 9 ani vor ieși la 

pensie „decrețeii” (copiii născuți după decretul lui Nicolae Ceușescu din 1966 prin 

care erau interzise avorturile – n.r.) și vor exista în plus, față de media normală, 1,8 

milioane de pensionari. 

„Avem nevoie de reformă în materie de pensii. Gândiţi-vă că acum avem un deficit 

la bugetul de asigurări sociale de 16 miliarde. Până în anul 2030 vor ieşi în plus, 

faţă de cât ies în mod normal, la pensie aproximativ 1,8 milioane de pensionari, ca 

urmare a boom-ului de natalitate din perioada 1966 – 1969. Ca atare, presiunea pe 

sistemul de pensii este în creştere”, a arătat Raluca Turcan. 

Ea a denunțat totodată inechităţile „crunte” din sistem. 

„Raportul între cea mai mică pensie şi cea mai mare este de 1 la 100.  
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Există mii de pensionari care câştigă în instanţă împotriva statului român şi atunci 

avem obligaţia să creştem contributivitatea la sistemul de pensii aducând în calcul 

pensiilor cât  

 

mai multor oameni toţi indicatorii de contributivitate, să reducem inechităţile, să 

facem sustenabil şi predictibil acest sistem, nu la bunul plac al decidenţilor politici 

care, de obicei în ajun de campanii, mai majorează pensiile. În acelaşi timp să 

digitalizăm toate dosarele de pensii”, a spus Raluca Turcan. 

În ceea ce priveşte alocaţiile, ministrul muncii a precizat că există un calendar 

asumat de majorare a lor. „De altfel, vă amintiţi că la începutul anului am fost 

printre primii care au anunţat că acest calendar se respectă şi am majorat alocaţiile 

de la 1 ianuarie”, a spus Turcan. 

Alocațiile pentru copii cresc în cinci etape de valoare nominală egală, anunța, la 

începutul anului, Ministerul Finanțelor. Potrivit OUG 123/2020, care prevede 

dublarea alocațiilor de stat pentru copii în cinci etape, acestea ar trebui majorate la 

1 iulie cu 20%. 

Totuși, luna trecută, președintele Camerei Deputaților, Ludovic Orban, a declarat 

că nu există resurse care să permită încă o creștere a alocațiilor în acest an, ci abia 

anul viitor, în 2022. Liderul PNL a precizat că subiectul va fi discutat și în coaliția 

de guvernare, relatează Digi24.ro 

(Sursa: Agerpres) 

 

 De la 1 iulie, autoritățile promit că accesul la analizele decontate de stat va fi 

mai ușor 

Data de 1 iulie vine cu modificări importante în ceea ce privește accesul pacienților 

la sistemul de prevenție a bolilor cronice. De exemplu, persoanele vor putea să-și 

facă mai ușor analizele medicale, promit oficialii. În plus, 3.000 de cabinete ale 

medicilor de familie vor fi dotate cu echipamente din fonduri PNRR.   

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-anunta-cu-cat-vor-creste-pensiile-in-2022-si-ce-se-intampla-cu-alocatiile-1552949
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Gindrovel Dumitra, preşedintele Grupului de Vaccinologie din cadrul Societății 

Naționale a Medicilor de Familie, a detaliat la Digi24 ce se schimbă odată cu 

intrarea în vigoare a noului contract-cadru cu medicii de familie. 

„Sunt mai multe schimbări, pentru că începând cu data de 1 iulie va intra în 

vigoare noul contract-cadru care va viza și aspecte în ceea ce privește prevenția, 

dar acele particularități care vin din PNRR le așteptăm ceva mai târziu”, a spus 

Gindrovel Dumitra. 

Conform medicului, ar urma ca pacienții - fie că este vorba despre copii sub 18 ani, 

despre persoane cu vârsta cuprinsă între 18 și 40 de ani sau de persoane de peste 40 

de ani - să beneficieze, cu o anumită cadență, de anumite examene profilactice, 

adică de o consultație de la medicul de familie, în care să fie identificați factorii de 

risc, căreia i se pot adăuga unele investigații de laborator care să evidențieze aceste 

riscuri. 

Aceste analize sunt necesare și pentru monitorizarea pacienților cu boli cronice - 

aici ne referim la astm bronșic, bronhopneumopatie, diabet zaharat, hipertensiune, 

boală cronică la rinichi - care și ele sunt la fel de importante în economia unui 

management corect al unui astfel de pacient cu boală cronică, a adăugat medicul 

Gindrovel Dumitra. 

Astfel de posibilități existau și înainte, dar problemele apăreau în momentul în care 

era vorba despre analize, pentru că aceste analize se încadrau într-un alt plafon, 

care nu era disponibil de obicei la nivelul laboratoarelor. 

„Mai exact, laboratoarele aveau prin contract o obligație ca 10 la sută din fondurile 

care erau destinate de către Casa Asigurărilor de Sănătate să fie asigurate din 

venitul propriu pentru prevenție. Ei bine, acest „din venitul propriu” a făcut ca 

această reglementare să nu poată fi aplicabilă, iar pacienții care aveau nevoie de 

aceste examene profilactice să nu poată să beneficieze de ele”, a explicat Gindrovel 

Dumitra. 

Așadar, până acum, plecam de la medicul de familie cu o trimitere pentru analize 

de bază, mergeam la o clinică și acolo ni se spunea adesea: „Nu mai avem plafon”. 

De la 1 iulie, autoritățile promit că accesul la analizele decontate de stat va fi mai 

ușor.  
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„Am văzut și eu declarațiile oficialilor, dar eu nu pot să vă confirm încă acest 

lucru, pentru că aștept și eu formula finală a normelor de aplicare a contractului-

cadru în care să fie evidențiat acest lucru”, a precizat Gindrovel Dumitra.  

În noul contract-cadru, există niște modificări și în ceea ce privește valoarea 

punctului per serviciu în special în serviciile ambulatorii. 

Pe de altă parte, în PNRR sunt cuprinse 3.000 de cabinete sau asocieri de cabinete, 

cu prioritate cele din mediul rural, pentru a fi dotate, dar și diverse activități de 

reabilitare a clădirilor în care își desfășoară activitatea medicii de familie.  

Nu e prevăzută, în schimb, construcția de noi clădiri, ci doar adaptarea celor 

existente. „Am observat că tot în PNRR este specificat că putem achiziționa un 

microanalyzer pentru laborator, dar și un EKG sau un ecograf necesare pentru a 

completa serviciile medicinei de familie”, a spus Gindrovel Dumitra. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Se apropie majorări de dobânzi? Mugur Isărescu, BNR: O provocare este 

identificarea momentului oportun pentru eliminarea treptată a măsurilor de 

sprijin, pentru recuperarea spaţiului fiscal şi monetar 

Mugur Isărescu, guvernatorul BNR: Rolul băncilor centrale rămâne şi în contextul 

actual evidenţiat prin conduita politicii monetare care trebuie flexibilizată şi 

calibrată, fără a pierde din vedere îndeplinirea obiectivului fundamental de 

asigurare a stabilităţii preţurilor, care să susţină redresarea economiei. 

„Privind în perspectivă, în cazul României, procesul de consolidare bugetară 

rămâne deosebit de relevant pentru conduita politicii monetare“, spune 

guvernatorul BNR. 

Una dintre cele mai importante provocări viitoare, în timp ce economia globală 

pare să se redreseze, este identificarea momentului oportun pentru eliminarea 

treptată a setului actual de măsuri de sprijin, luând în considerare nevoia de recu-

perare a spaţiului fiscal şi monetar, susţine Mugur Isărescu, guvernatorul BNR. 
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Prognozele privind creşterea economică a României sunt optimiste pentru acest an, 

în timp ce inflaţia creşte peste aşteptări. FMI a anticipat o creştere economică de 

6% pentru România, BCR a anunţat recent că prognozează o creştere a PIB de 

6,7%, iar  Raiffeisen Bank vede posibilă o creştere a PIB în jurul a 7%. În schimb, 

avansul preţurilor pune capăt relaxării politicii monetare, noua prognoză de 

inflaţie, anunţată de BNR, fiind de 4,1% pentru finalul lui 2021, în creştere de la 

3,4%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 EXCLUSIV Jumătate din companiile înființate de Gabriela Firea vor fi 

desființate de Primăria București în luna iunie. Firmele, în pierdere 

generalizată 

Primăria București va propune în această lună Consiliului General desființarea a 

circa 10 din cele 20 de companii municipale înființate de Gabriela Firea în 

mandatul de primar al Capitalei, au declarat pentru Economedia.ro surse din 

primărie. 

Astfel, analizele juridice necesare pentru desființarea companiilor sunt aproape 

finalizate, fiind necesare verificări suplimentare pentru ca această măsură să nu 

poată fi contestată în instanță. 

Propunerea de radiere a companiilor municipale va fi pusă pe ordinea de zi a unei 

ședințe a Consiliului General a Municipiului București la finalul lunii iunie. 

Vizate sunt companiile cu pierderi mari și cele care, practic, nu au obiect de 

activitate, neavând contracte în desfășurare. Primarul Nicușor Dan a declarat în 

repetate rânduri că vrea desființarea tuturor companiilor municipale înființate de 

Gabriela Firea, cu excepția celor care derulează servicii esențiale pentru 

bucureșteni: STB (transportul public), Trustul de Clădiri Metropolitane (care 

restaurează clădiri), Energetica Servicii şi Termoenergetica (ambele implicate în 

furnizarea apei calde și căldurii). 

Economedia.ro, G4Media.ro și alte publicații independente au scris constant despre 

risipa bugetară de la companiile municipale, precum și de angajarea pe bandă 

rulantă a unor apropiați ai familiei Firea – Pandele în posturile de conducere. 
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Principalele companii municipale înființate de Gabriela Firea: 

Trustul de Clădiri Metropolitane București 

Compania Municipală Întreținerea Arborilor și Spațiului Verde București 

Compania Municipală Agrement București 

Compania Municipală Cimitire București 

Compania Municipală Consolidări București 

Compania Municipală Dezvoltare Durabilă 

Compania Municipală Ecoigienizare București 

Compania Municipală Energetica 

Compania Municipală Iluminat Public 

Compania Municipală Imobiliară București 

Compania Municipală Medicală București 

Compania Municipală Parcuri și Grădini 

Compania Municipală Parking București 

Compania Municipală Pază și Securitate București 

Compania Protecție Civilă și Voluntariat București 

Compania Municipală Publicitate și Afișaj București 

Compania Municipală Sport Pentru Toți București 

Compania Municipală Străzi, Poduri, Pasaje 

Compania Municipală Tehnologia Informației București 

Compania Municipală Managementul Traficului București 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Bursa de la Bucuresti a castigat 419 milioane de lei din capitalizare in 

aceasta saptamana 

Bursa de Valori Bucuresti (BVB) a castigat, in aceasta saptamana, 419,853 

milioane de lei din capitalizare, respectiv 0,21%, insa valoarea tranzactiilor cu 

actiuni a inregistrat o scadere cu 49,22%, in comparatie cu saptamana anterioara. 

 

Potrivit datelor publicate de BVB, capitalizarea bursiera a ajuns la 192,482 

miliarde de lei, in perioada 31 mai - 4 iunie, de la 192,062 miliarde de lei 

consemnate saptamana precedenta. 

https://ziare.com/bursa-bucuresti/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/florin-citu-crestere-economica-1682901
https://ziare.com/economie/stiri-economice/florin-citu-crestere-economica-1682901
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Tranzactiile cu actiuni au generat un rulaj de 95,889 milioane de lei, in aceasta 

saptamana, in scadere de la 188,869 milioane de lei, in perioada 24 - 28 mai 2021. 

 

Cea mai buna zi de tranzactionare la BVB a fost miercuri, 2 iunie, cand s-au 

consemnat 31,648 milioane de lei, iar cea mai slaba zi, luni, 31 mai, cu o valoare a 

tranzactiilor de 14,931 milioane de lei. 

 

Actiunile Bancii Transilvania au fost cele mai lichide titluri pe segmentul principal 

al Bursei de la Bucuresti si in aceasta saptamana, generand tranzactii de 13,439 

milioane de lei, dar si o crestere de pret cu 1,48%. 

In top se mai afla Fondul Proprietatea, cu schimburi de 13,084 milioane lei si o 

crestere de 4,17% in ceea ce priveste pretul actiunilor, urmata de 

titlurile OMV Petrom, cu tranzactii de 12,594 milioane de lei (0,75%). 

Cele mai importante cresteri ale cotatiilor au fost inregistrate de actiunile Mecanica 

Fina (+34,74%), Carbochim (+9,24%) si Electroaparataj (+7,92%). 

 

La polul opus, scaderi importante au fost consemnate de actiunile Electrica. 

Acestea au inregistrat un declin de 7,29%, urmate de cele ale Uztel (-6%) si ale 

Socep (-5,86%). 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Salariul mediu net a crescut față de aceeași perioadă a anului trecut 

Veniturile totale medii lunare au fost, în anul 2020, în termeni nominali, 5.216 lei 

pe gospodărie și 2.031 lei pe persoană, în creştere cu 8,9%, respectiv cu 9,6% faţă 

de anul 2019, anunță Institutul Național de Statistică. 

Cheltuielile totale ale populaţiei au fost în anul 2020, în medie, de 4.372 lei lunar 

pe gospodărie (1.702 lei pe persoană) și au reprezentat 83,8% din veniturile totale, 

în scădere cu 1,6 puncte procentuale faţă de anul 2019, informează Mediafax. 

 

https://ziare.com/omv/
https://ziare.com/petrom/
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Veniturile băneşti au fost, în medie, de 4.840 lei lunar pe gospodărie (1.884 lei pe 

persoană) în creştere cu 8,7 % faţă de anul 2019, iar veniturile în natură de 376 lei 

lunar pe gospodărie (146 lei pe persoană), în creştere cu 11,7% faţă de anul 2019. 

Salariile şi celelalte venituri asociate lor au format cea mai importantă sursă de 

venituri (68,2% din veniturile totale ale gospodăriilor, în scădere faţă anul 2019 cu 

0,4 puncte procentuale). 

La formarea veniturilor totale ale gospodăriilor au contribuit, de asemenea, 

veniturile din prestaţii sociale (19,0% în anul 2020, respectiv 18,4% în anul 2019), 

veniturile din activităţi neagricole independente (1,8% în anul 2020, respectiv 

2,0% în anul 2019), veniturile din agricultură (1,7% în anul 2020, respectiv 1,8% 

în anul 2019), precum şi veniturile în natură (7,2% în anul 2020, respectiv 7,0% în 

anul 2019), în principal, contravaloarea consumului de produse agroalimentare din 

resurse 

proprii (6,1% în anul 2020, respectiv 5,8% în anul 2019). 

Principalele destinaţii ale cheltuielilor efectuate de gospodării sunt consumul de 

bunuri alimentare, nealimentare, servicii şi transferurile către administraţia publică 

şi privată şi către bugetele asigurărilor sociale, sub forma impozitelor, 

contribuţiilor, cotizaţiilor, precum şi acoperirea unor nevoi legate de producţia 

gospodăriei (hrana animalelor şi păsărilor, plata muncii pentru producţia 

gospodăriei, produse pentru însămânţat, servicii veterinare etc.). 

Cheltuielile pentru investiţii destinate pentru cumpărarea sau construcţia de 

locuinţe, cumpărarea de terenuri şi echipament necesar producţiei gospodăriei, 

cumpărarea de acţiuni etc. deţin o pondere mică în cheltuielile totale ale 

gospodăriilor populaţiei (doar 0,5% în anul 2020, respectiv, 0,6% în anul 2019). 

Cnform clasificării standard pe destinaţii a cheltuielilor de consum (COICOP), în 

anul 2020 produsele alimentare şi băuturile nealcoolice au deţinut din consumul 

gospodăriilor, în medie, 34,6%. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Agenţia Municipală pentru Ocuparea Forţei de Muncă Bucureşti 

informează  absolvenţii  instituţiilor de învătământ, promoţia 2021 

Absolvenţii  instituţiilor de învăţământ în vârstă de minimum 16 ani pot beneficia 

de o indemnizaţie de şomaj pentru o perioadă de 6 luni, reprezentând 50%  din 

valoarea indicatorului social de referinţă al asigurărilor pentru şomaj şi stimulării 

ocupării forţei de muncă în vigoare, dacă se înregistrează la agenţia pentru 

ocuparea forţei de muncă din raza căreia îşi au domiciliul, în maximum 60 de zile 

calendaristice  de la data absolvirii, ca persoană  în căutarea  unui loc de muncă. 

Indemnizaţia de şomaj se acordă după 60 de zile calendaristice de la data 

absolvirii, perioadă în care absolventul beneficiază de servicii gratuite în vederea 

angajării (informare şi consiliere profesională,  medierea muncii,  formare 

profesională). 

Actele  necesare  pentru  înregistrarea  absolventului  la  A.L.O.F.M.,  ca  persoană  

în  căutarea  unui loc de muncă,  sunt:  

 actul de identitate; 

 actele de studii şi de calificare  sau  adeverinţa din care să rezulte 

data absolvirii; 

 declaraţie pe proprie răspundere privind eventuale restrictii 

medicale – tipizat disponibil pe website-ul: www.anofm.ro - agentia 

AMOFM Bucuresti sectiunea Persoane fizice/Indemnizatii de somaj 

si venituri de completare. 

Depunerea  actelor  se  poate  face  on-line  la  adresa  de  e-mail  a  ALOFM  de  

Sector, din raza de domiciliu. 

(Sursa: AGENŢIA MUNICIPALĂ PENTRU OCUPAREA FORŢEI DE MUNCĂ BUCUREŞTI) 
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 Românii își radiază firmele pe bandă rulantă: creștere cu peste 40% a 

numărului de firme în primele luni din 2021 

Numărul firmelor radiate la nivel naţional a crescut cu 43,46% în primele patru 

luni din 2021, comparativ cu perioada similară a anului trecut, până la 21.776 

radieri, conform statisticilor Oficiului Naţional al Registrului Comerţului (ONRC), 

arată Agerpres. 

Cele mai multe radieri au fost înregistrate în municipiul Bucureşti - 3.434 (plus 

64,38% faţă de ianuarie-aprilie 2020) şi în judeţele Timiş - 1.013 (plus 62,08%), 

Constanţa - 951 (plus 33,19%) şi Cluj - 942 (plus 38,53%). La polul opus, cele mai 

puţine radieri au fost consemnate în judeţele Teleorman - 169 (în creştere cu 5,63% 

faţă de primele patru luni ale anului trecut), Ialomiţa - 178 (plus 52,14%) şi 

Călăraşi - 199 (minus 48,51%). 

Creşterile cele mai semnificative ale numărului de radieri s-au înregistrat în 

judeţele Alba (plus 91,29%), Dâmboviţa (plus 84,59%) şi Vrancea (plus 83,54%). 

În perioada analizată nu au fost consemnate scăderi în ceea ce priveşte numărul 

firmelor radiate. 

Pe domenii de activitate, numărul cel mai mare de radieri a fost înregistrat în 

comerţul cu ridicata şi cu amănuntul, repararea autovehiculelor şi motocicletelor - 

5.998 (plus 47,44% raportat la ianuarie-aprilie 2020), agricultură, silvicultură şi 

pescuit - 2.003 (plus 60,11%) şi construcţii - 1.967 (plus 41,21%). 

În aprilie 2021 au fost consemnate 5.707 radieri de firme, cele mai multe în 

Bucureşti (916) şi în judeţele Timiş (290), Cluj (247) şi Constanţa (245). 

(Sursa: Agerpres) 

 

 STUDIU 60% dintre companii vor să crească angajările, în acest an. 45 % 

se plâng de lipsa candiaţilor calificaţi 

Aproape 60% dintre companii plănuiesc să crească ritmul angajărilor, deşi 45% din 

totalul organizaţiilor afirmă că se luptă cu lipsa candidaţilor calificaţi, reiese din 

studiul  
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„Tendinţe în recrutarea remote în 2021”, realizat de compania de consultanţă de 

business Valoria, în colaborare cu Mingle, platforma de automatizare a recrutării, 

transmite Agerpres. 

Conform cercetării, patru din zece manageri (40%) susţin că vor creşte numărul 

rolurilor remote, pentru candidaţii care vor să lucreze la distanţă. 

În contextul planurilor de creştere previzionate, atragerea talentelor domină lista 

priorităţilor pentru 2021. Astfel, pe primul lor în top, 55% dintre companii pun 

crearea unor experienţe de recrutare mai bune candidaţilor, 48% mizează pe 

employer branding, 45% pe folosirea platformelor de social media în recrutare, 

35% pe transformarea digitală, iar 32% pe construirea unei baze de date de 

candidaţi. 

De asemenea, în ceea ce priveşte provocările cu care s-ar putea confrunta 

companiile pe parcursul acestui an, 45% declară că se luptă cu lipsa candidaţilor 

calificaţi, în timp ce, pe locul al doilea, se află problemele cu atragerea unui număr 

suficient de aplicaţii (44%). Pe următoarele poziţii se regăsesc: evaluarea 

abilităţilor sociale (41%), o fluctuaţie mai mare a personalului (33%), trendul de 

creştere a salariilor (33%) şi tranziţia către folosirea tehnologiei în Resurse Umane 

(32%). 

Potrivit sursei citate, când vine vorba despre alegerea candidaţilor potriviţi, 

angajatorii îi caută pe cei care se pot adapta cu uşurinţă unui mediu de lucru aflat 

în continuă schimbare.  

Pe primele locuri în răspunsurile companiilor se află dorinţa de creştere şi învăţare 

a candidaţilor (77%), capacitatea de adaptare şi rezilienţa (62%), capacitatea de a 

rezolva probleme (47%), abilitatea de a utiliza tehnologia (45%). 

Alte aspecte care vor face alegerile de recrutare ale companiilor în 2021 includ: 

inteligenţa emoţională (38%), capacitatea de auto-conducere (35%), creativitatea 

(29%), auto-motivaţia (25%) şi gândirea critică (20%). 

La capitolul muncii remote (de acasă), 40% dintre companii sunt deschise să 

crească numărul acestor posturi.  
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În acest sens, 90% dintre organizaţii anunţă că vor creşte sau menţine numărul 

etapelor de recrutare care se desfăşoară online, păstrând în acelaşi timp durata 

procesului de angajare. În timp ce 65% dintre companii îşi doresc să păstreze 

majoritar procentul celor care lucrează din birou, pentru restul de 35% rămâne 

deschisă posibilitatea de a avea preponderent forţa de muncă în regim de lucru 

remote, relevă studiul de specialitate. 

Majoritatea companiilor (62%) au în plan să gândească alternative „remote” pentru 

beneficiile oferite colegilor din birou, dar şi să ajusteze salariile în funcţie de locul 

din care lucrează candidaţii (20%). 

Valoria este o companie de consultanţă, training şi executive coaching, care ajută 

antreprenorii să îşi dezvolte afacerile. 

Aplicaţia de automatizare Mingle care încurajează echipele de Resurse Umane să 

reducă munca manuală, să urmărească indicatorii de recrutare şi să organizeze 

candidaţii din toate sursele într-un singur loc. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 La Șantierul Naval din Galați se construiește o navă militară comandată de 

Forțele Regale Olandeze, cea mai modernă făcută vreodată în România 

Șantierul naval Galați a început să construiască cea mai modernă navă militară 

făcută vreodată în România. Este vorba de o navă de suport logistic comandată de 

Forțele Regale Olandeze. Cea mai mare parte a proiectării s-a făcut în Țara 

Lalelelor, iar construcția a început la Galați și urmează să fie finalizată în 2023. 

Nava militară care va fi construită la Galați va avea ca misiune aprovizionarea 

navelor de război olandeze. Construcția a început anul acesta și se va finaliza în doi 

ani. Abia după ce vor fi instalate sistemele de luptă ea va fi predată Marinei Regale 

Olandeze în 2025. 

Nava de suport va avea aproximativ 180 de metri, un deplasament de circa 20000 

de tone și un echipaj de 75 de membri. Ea va mai putea lua la bord încă 85 de 

militari.  
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Nava va avea spații pentru combustibil și muniție pentru aprovizionarea altora, dar 

va putea încărca și mai multe elicoptere și câteva zeci de containere. 

În ultimii 22 de ani, la șantierul Damen din Galați s-au construit peste 400 de nave, 

dintre care 30 militare pentru 13 țări diferite, inclusiv din NATO și UE. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Țările din cadrul G7 au ajuns la un acord pentru taxarea unitară a 

multinaționalelor cu un impozit pe profit de cel puțin 15%. Măsura 

urmărește, printre altele, desființarea paradisurilor fiscale. 

 “Este crucial ca multinaționalele să plătească taxele corecte în locurile corecte”, 

a declarat ministrul britanic de Finanțe, la finalul întâlnirii. Obiectivul acordului 

este de a taxa multinaționalele în țările în care realizează profitul, nu doar unde 

sunt înregistrate. Printre cele mai importante companii care sunt vizate de această 

măsură se numără Amazon, Google, Facebook. Pe lângă desființarea paradisurilor 

fiscale, măsura urmărește și ca guvernele să primească miliarde de dolari cu care-și 

vor putea acoperi pierderile provocate de pandemie. Totodată, experții spun că 

această decizie poate pune capăt unei “competiții” între țări de atragere a marilor 

companii cu ajutorul taxelor mici. 

“Ne vom coordona în așa fel încât aplicarea noilor reguli fiscale internaționale să 

fie făcută în paralel cu eliminarea tuturor impozitelor pe servicii digitale și a altor 

măsuri similare care au fost introduse recent pentru toate companiile”, transmit 

țările din G7 printr-un comunicat de presă. 

Grupul G7 (SUA, Canada, Franța, Germania, Italia, Japonia, Marea Britanie) nu 

poate stabili noul cadru fiscal, însă noua decizie va pune o presiune uriașă pe 

celelalte țări și poate sta la baza unui pact la nivel global la reuniunea G20 din 

iulie, conform BBC. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 ONU: Preţurile produselor alimentare cresc în cel mai rapid ritm din 

ultimul deceniu. Experţii avertizează că nivelul ridicat al cererii şi mersul 

încet al producţiei ar putea alimenta creşterea inflaţiei 

Preţul alimentelor a crescut în mai cu 39,7% faţă de aceeaşi lună din 2020 

Preţurile alimentelor la nivel global au înregistrat cel mai rapid ritm lunar de 

creştere din ultimul deceniu, anunţă Organizaţia Naţiunilor Unite, potrivit BBC. 

De altfel, indicele ONU pentru costurile produselor alimentare a crescut pentru a 

douăsprezecea lună consecutivă, furnizorii fiind afectaţi de întreruperile proceselor 

de producţie şi transport din timpul pandemiei. 

În plus, perspectivele oferite de creşterea inflaţiei continuă să îi nedumerească pe 

analişti, care se gândesc cum va fi afectată recuperarea economiei mondiale de 

majorarea preţurilor alimentelor. 

Indicele pentru preţul mâncării al Diviziei pentru Alimente şi Agricultură din 

cadrul ONU (FAO) urmăreşte preţurile alimentelor la nivel mondial şi este format 

din cereale, seminţe oleaginoase, produse lactate, carne şi zahăr. 

În mai, preţul alimentelor a crescut cu 39,7% faţă de aceeaşi perioadă a anului 

trecut, marcând cel mai mare salt din octombrie 2010, conform indicelui FAO. 

Au crescut astfel toate cele cinci componente ale indicelui, în frunte cu uleiurile 

vegetale, cerealele şi zahărul. Rezultatele au dus indicele la cel mai înalt nivel din 

septembrie 2011 încoace. 

Majorarea costurilor reprezintă un rezultat direct al nivelului scăzut de producţie şi 

cererii din unele ţări. Totodată, întreruperile suferite de pieţe şi lanţurile de 

aprovizionare, cauzate de restricţiile anti-Covid, au creat o serie de deficite locale 

şi au generat preţuri mai mari pentru unele dintre cele mai consumate alimente din 

lume. 

Experţii au avertizat că nivelul ridicat al cererii şi mersul încet al producţiei ar 

putea alimenta creşterea inflaţiei pe măsură ce ţările renunţă la măsurile de 

lockdown. 

http://www.fao.org/worldfoodsituation/foodpricesindex/en/
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Totuşi, unele industrii s-ar putea bucura de o revenire puternică. FAO estimează 

pentru anul acesta o producţie record de cereale care ar rezulta într-o scădere 

ulterioară a preţurilor. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Parlamentul European se pregăteşte pentru prima sesiune plenară găzduită 

de Strasbourg de la începutul pandemiei de COVID-19 

Sute de eurodeputaţi se deplasează la Strasbourg pentru prima sesiune a 

Parlamentului European care va fi găzduită de oraşul francez după izbucnirea 

pandemiei de COVID-19, deşi mulţi consideră că această revenire este prematură, 

notează luni novinite.com. 

 

Pe europarlamentarii care vin la Strasbourg îi aşteaptă controale ale temperaturii 

corporale, purtarea măştii sanitare, interdicţia de circulaţie pe timpul nopţii şi 

multiple teste medicale, cu carantină obligatorie la revenirea în Belgia dacă 

perioada în care se află în afara teritoriului acestei ţări depăşeşte 48 de ore. 

 

Rasa Jukneviciene, o eurodeputată lituaniană de centru-dreapta, a explicat într-o 

scrisoare adresată preşedintelui PE, David Sassoli, că revenirea la Strasbourg este 

prea rapidă şi implică numeroase riscuri sanitare. 

 

Conform tratatelor europene, Parlamentul European are sediul la Strasbourg, unde 

se desfăşoară anual 12 sesiuni plenare de câte trei zile. În restul timpului, 

europarlamentarii lucrează la Bruxelles. Susţinătorii unui sediu unic la Bruxelles 

acuză frecvent costurile ridicate (aproximativ 114 milioane de euro pe an) ale 

deplasărilor unui număr de aproximativ 2.500 de persoane din aparatul 

administrativ al PE şi utilizarea uriaşului complex de la Strasbourg doar patru zile 

pe lună. 

 

Însă preşedintele francez Emmanuel Macron şi-a exprimat constant nemulţumirea 

faţă de deciziile preşedintelui PE David Sassoli de a anula, din cauza pandemiei de 

COVID-19, numeroase sesiuni plenare ce au loc în mod normal la Strasbourg. 

 

http://novinite.com/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 7 iunie 2021 16 

 

Mulţi europarlamentari vor putea ''participa'' de la distanţă, prin videoconferinţă, la 

sesiunea plenară care începe luni la Strasbourg, în timp ce secretariatul 

Parlamentului European a trimis doar o treime din personalul care de obicei se 

deplasează în oraşul francez pentru aceste sesiuni. 

 

De la începutul epidemiei, sesiunile Parlamentului European au avut loc în general 

prin videoconferinţă, cu prezenţă redusă a europarlamentarilor şi echipelor 

acestora. Ultima sesiune plenară care a avut loc la Strasbourg a fost cea din 10-13 

februarie 2020.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Reuniunea Consiliului Justiţie şi Afaceri Interne al UE din 7-8 iunie 2021 

Consiliul Justiţie şi Afaceri Interne (JAI) al Uniunii Europene (UE) se reuneşte în 

zilele de 7-8 iunie 2021, la Luxemburg, pe agenda discuţiilor aflându-se, între 

altele, subiecte precum combaterea conţinutului ilegal online, protecţia şi 

promovarea drepturilor fundamentale, combaterea criminalităţii şi a terorismului, 

spaţiul Schengen, migraţia şi azilul, scrie site-ul https://www.consilium.europa.eu/. 

 

Pe 7 iunie, în prima zi a reuniunii, miniştrii justiţiei din cadrul Consiliului JAI vor 

aborda combaterea conţinutului ilegal online, e-jutiţia, drepturile fundamentale, 

protecţia adulţilor vulnerabili. 

 

Cu privire la combaterea conţinutului ilegal online, miniştrii justiţiei vor discuta 

subiectul în contextul propunerii de act legislativ privind serviciile digitale. Scopul 

urmărit este de a moderniza normele care reglementează serviciile digitale la 

nivelul UE. Propunerea ţine de competenţa Consiliului Competitivitate, dar include 

dispoziţii foarte relevante pentru lupta împotriva conţinutului ilegal online în 

domeniul justiţiei şi al afacerilor interne. 

 

Miniştrii de resort îşi propun, de asemenea, să stabilească o abordare generală 

referitoare la regulamentul privind serviciile transfrontaliere de e-justiţie în Europa 

(e-CODEX), care ar permite autorităţilor judiciare să comunice între ele în mod 

securizat.  

https://www.consilium.europa.eu/
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Noile norme propuse ar institui în mod formal sistemul e-CODEX la nivelul UE, 

oferindu-i un temei juridic clar, mai notează https://www.consilium.europa.eu/. 

 

În ceea ce priveşte drepturile fundamentale, Consiliul JAI îşi propune să convină 

asupra unei abordări generale referitoare la noile norme care modifică 

regulamentul privind înfiinţarea Agenţiei pentru Drepturi Fundamentale a Uniunii 

Europene. Obiectivul modificărilor este de a spori eficienţa, relevanţa şi 

guvernanţa agenţiei şi de a clarifica sfera activităţilor sale în urma intrării în 

vigoare a Tratatului de la Lisabona. Agenţia pentru Drepturi Fundamentale (ADF) 

a fost înfiinţată în 2007 şi are rolul de a oferi consiliere pe bază de dovezi cu 

privire la drepturile fundamentale. ADF lucrează în strânsă colaborare cu 

instituţiile, organismele şi agenţiile UE, cu parlamentele naţionale şi guvernele din 

UE, Consiliul Europei, grupuri şi organizaţii care lucrează în domeniul drepturilor 

fundamentale, ONU, OSCE etc, scrie site-ul https://europa.eu/. 

 

Tot la 7 iunie, se preconizează adoptarea de către Consiliu a unor concluzii privind 

protecţia adulţilor vulnerabili în întreaga UE, în ceea ce priveşte atât teme de drept 

civil, cât şi teme de drept penal. 

 

Miniştrii justiţiei vor face, de asemenea, bilanţul negocierilor în curs cu privire la 

aderarea UE la Convenţia europeană a drepturilor omului, instituirea Parchetului 

European (EPPO) sau probele electronice, 

conform https://www.consilium.europa.eu/. 

 

În a doua zi a reuniunii JAI, la 8 iunie, vor fi discutate, de către miniştrii de interne 

ai UE, subiecte precum combaterea criminalităţii şi a terorismului, migraţie şi azil 

sau spaţiul Schengen. 

 

Miniştrii afacerilor interne vor discuta despre impactul COVID-19 asupra 

combaterii criminalităţii. Grupul de combatere a terorismului va furniza informaţii 

actualizate privind cooperarea dintre autorităţile care se ocupă de combaterea 

terorismului, în cadrul informării sale periodice pe această temă. Nu în ultimul 

rând, vor fi trecute în revistă progresele realizate în cadrul discuţiilor privind 

regulamentul de modificare a Europolului. 

 

https://www.consilium.europa.eu/
https://europa.eu/
https://www.consilium.europa.eu/
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În privinţa combaterii terorismului, la 16 martie 2021, Consiliul a adoptat un 

regulament privind combaterea diseminării conţinutului online cu caracter terorist. 

Potrivit acestuia, autorităţile competente din statele membre vor avea competenţa 

de a emite ordine de eliminare adresate furnizorilor de servicii, impunându-le 

acestora să elimine conţinutul cu caracter terorist sau să blocheze accesul la acesta 

în toate statele membre. Platformele de internet vor trebui apoi să elimine 

conţinutul sau să blocheze accesul la acesta în termen de o oră. Noile norme 

urmează să fie aplicate începând din 2022, mai scrie sursa citată. 

 

Cu privire la migraţie şi azil, miniştrii de interne vor evalua situaţia actuală a 

noului pact privind migraţia şi azilul. Pactul are scopul de a impulsiona un sistem 

european comun de returnare, pentru ca normele UE în domeniul migraţiei să 

devină mai credibile. Sistemul propus va include, de asemenea, o guvernanţă 

comună pentru migraţie, cu o mai bună planificare strategică, pentru a se asigura 

alinierea politicilor UE şi a celor naţionale, se arată pe site-ul https://ec.europa.eu/. 

 

Nu în ultimul rând, miniştrii vor purta o primă discuţie cu privire la strategia 

Schengen, care ar urma să fie prezentată de Comisia Europeană în curând. De 

asemenea, Comisia va informa miniştrii cu privire la stadiul punerii în aplicare a 

interoperabilităţii şi, în special, al instituirii Sistemului de intrare/ieşire şi a 

Sistemului european de informaţii şi de autorizare privind călătoriile, care se 

preconizează că vor fi operaţionale până la sfârşitul anului 2022. 

 

*** 

Anterioarele reuniuni ale JAI au avut loc la 11 martie (miniştrii justiţiei) şi la 12 

martie (miniştrii afacerilor interne), având pe agendă teme precum drepturile 

fundamentale, păstrarea datelor din comunicaţiile electronice de către furnizorii de 

servicii, formarea profesioniştilor din domeniul justiţiei, Parchetul European 

(EPPO), Pactul privind azilul şi migraţia etc. 

 

*** 

Consiliul Justiţie şi Afaceri Interne (JAI) este una dintre cele zece formaţiuni ale 

Consiliului UE şi se reuneşte atât în cadrul reuniunilor formale, cât şi în cadrul 

şedinţelor informale, iniţiate de obicei de către ţările care deţin preşedinţia rotativă 

a UE. 

https://ec.europa.eu/
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La Consiliul JAI participă, în principal, miniştrii justiţiei şi ai afacerilor interne din 

statele membre ale UE, iar în domeniile legate de Schengen, discuţiile au loc în 

formatul comitetului mixt, alcătuit din: statele membre ale UE plus cele patru ţări 

care nu fac parte din UE, dar au adoptat acordul Schengen (Islanda, Liechtenstein, 

Norvegia, Elveţia), scrie https://www.consilium.europa.eu/. 

 

În cadrul reuniunilor, miniştrii justiţiei se ocupă de cooperarea judiciară în materie 

civilă şi penală şi de drepturile fundamentale, în timp ce miniştrii afacerilor interne 

sunt responsabili cu migraţia, gestionarea frontierelor şi cooperarea poliţienească. 

 

Consiliul UE exercită, împreună cu Parlamentul European, funcţiile legislativă şi 

bugetară, fiind compus din câte un reprezentant la nivel ministerial al fiecărui stat 

membru, potrivit art. 16 din Tratatul Uniunii Europene, accesat pe https://eur-

lex.europa.eu. 

 

Deşi se reuneşte în diferite formaţiuni în funcţie de subiectul discutat, Consiliul UE 

este o entitate juridică unică, lucrările sale fiind pregătite de un comitet al 

reprezentanţilor permanenţi ai statelor membre (Coreper) şi de comitete şi grupuri 

de lucru specializate. 

 

Pe ordinea de zi a reuniunilor pot fi înscrise subiecte cu caracter non-legislativ sau 

subiecte cu caracter legislativ. Cea mai mare parte a subiectelor de pe ordinea de zi 

a reuniunilor diverselor formaţiuni ale Consiliului este reprezentată de documente 

fără efecte juridice, cum ar fi concluziile, rezoluţiile şi declaraţiile. Aceste tipuri de 

documente exprimă doar poziţii politice.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 NATO avertizează Moscova și Minsk să nu-i mai amenințe aliații 

Secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg, a avertizat Rusia şi Belarus să nu-i 

mai amenințe aliații. Potrivit acestuia, organizația nord-atlantică „este o alianță 

defensivă” pregătită să apere oricând, orice aliat de acțiunile venite din partea 

Minskului şi a Moscovei. 

https://www.consilium.europa.eu/
https://eur-lex.europa.eu/
https://eur-lex.europa.eu/
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„Suntem desigur pregătiţi, în caz de urgenţă, să protejăm şi apărăm orice aliat 

împotriva oricărui tip de ameninţare venită din partea Minskului şi Moscovei”, a 

declarat Stoltenberg pentru publicaţia germană Welt am Sonntag, citată de 

Agerpres. 

„Suntem vigilenţi şi urmărim îndeaproape ce se întâmplă în Belarus”, a adăugat 

secretarul general al NATO, apreciind că Belarusul devine „tot mai dependent” de 

Rusia. 

Stoltenberg a afirmat că NATO este serios îngrijorat de cooperarea mai strânsă 

dintre Moscova şi Minsk din ultimele luni. „Am învăţat din trecut că Rusia a 

încălcat masiv integritatea teritorială a unor state precum Ucraina, Georgia şi 

Republica Moldova”, a spus el, care a amintit că „NATO este o alianţă defensivă”. 

Lituania, Letonia şi Polonia, toate membre ale NATO, au frontiere comune cu 

Belarus. 

În urmă cu două săptămâni, preşedintele belarus Aleksandr Lukaşenko a obligat o 

cursă comercială operată de compania Ryanair între două capitale ale Uniunii 

Europene - Atena şi Vilnius - să aterizeze de urgenţă la Minsk. Jurnalistul 

disident Roman Protasevici şi iubita lui, Sofia Sapega, pasageri la bordul acelei 

curse, au fost arestaţi. 

În acest sens, Consiliul UE a confirmat vineri decizia de interzicere a accesului 

avioanelor din Belarus în spaţiul aerian comunitar şi escalale în aeroporturi 

europene. 

În contextul în care UE a răspuns la acest incident cu sancţiuni împotriva 

Belarusului, preşedintele rus Vladimir Putin l-a primit pe Lukaşenko pentru 

discuţii şi a declarat că Moscova va susţine Minskul cu credite în valoare de 500 de 

milioane de dolari. Totodată, Putin şi-a reafirmat sprijinul pentru Lukaşenko, în 

confruntarea acestuia cu Occidentul. 

Stoltenberg a mai declarat că situaţia din Belarus va fi discutată la summitul 

NATO care va avea loc la Bruxelles în 14 iunie, la care va participa şi preşedintele 

american Joe Biden. Secretarul general al NATO a spus că recent anvergura 

programului Parteneriatul pentru Pace (PFP) cu Belarus a fost redusă semnificativ 

şi că va continua să fie revizuită. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/germania-si-marea-britanie-denunta-interviul-cu-protasevici-difuzat-de-televiziunea-belarusa-in-mod-clar-e-realizat-sub-constrangere-1551975
https://www.digi24.ro/stiri/externe/uniunea-europeana-interzice-accesul-in-spatiul-sau-aerian-pentru-avioanele-companiilor-din-belarus-1551979
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Totodată, NATO a adoptat o abordare cu două componente faţă de Rusia, care 

constă din descurajare şi dialog, a explicat Stoltenberg, adăugând: ne ţinem de 

această abordare. NATO trebuie să menţină dialogul "cu vecina noastră Rusia" 

despre controlul armamentelor şi provocările politice, îndeosebi în perioade 

dificile, a spus secretarul general al NATO. "Dacă nu vorbim unii cu alţii, nu ne 

putem nici soluţiona disputele şi nici îmbunătăţi înţelegerea reciprocă", a apreciat 

Stoltenberg. 

(Sursa: Digi 24) 

 


